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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Κινητοποίηση σήμερα στο νοσοκομείο γιατρών και
εργαζομένων

Πηγή: ΡΕΘΕΜΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

21-10-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

227.48 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κινητοποίηση 
σήμερα στο 
νοσοκομείο 
γιατρών
και εργαζομένων

ΟΙ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΙ 
ΤΟΥ ΡΕΘΥΜΝΟΥ 
ΣΥΜΜΕΤΕΧΟΥΝ 
ΣΤΗΝ ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗ 
ΑΠΕΡΓΙΑ
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1  Κινητοποίηση σήμερα στο νοσοκομείο γιατρών και εργαζομένων
Πηγή: ΡΕΘΕΜΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2021

Κινητοποίηση σήμερα 
στο νοσοκομείο γιατρών 
και εργαζομένων
ΟΙ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΙ ΤΟΥ ΡΕΘΥΜΝΟΥ
ΣΥΜΜΕΤΕΧΟΥΝ
ΣΤΗΝ ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗ ΑΠΕΡΓΙΑ

Στην πανυγειονομική πανελλαδική απεργία που έχει προ
γραμματιστεί για σήμερα Πέμπτη συμμετέχει η Ένωση Για
τρών Εθνικού Συστήματος Υγείας νομού Ρεθύμνου, ο Σύλ
λογος Γενικών - Οικογενειακών Ιατρών ΠΦΥ Ρεθύμνου και ο 
Σύλλογος Εργαζομένων του Γ.Ν.Ρ.

Η απεργία έχει την στήριξη της ΑΔΕΔΥ. Η συγκέντρωση 
στο Ρέθυμνο θα πραγματοποιηθεί σήμερα Πέμπτη στις 10:30 
στην πύλη του νοσοκομείου Ρεθύμνου.

Σε κοινή ανακοίνωση των Δ.Σ. της Ένωσης Γιατρών ΕΣΥ 
Ν. Ρεθύμνου, του Συλλόγου Γενικών-Οικογενειακών ιατρών 
ΠΦΥ ΕΣΥ Ρεθύμνου, του Συλλόγου Εργαζομένων του ΓΝ Ρε
θύμνου αναφέρεται:

«Οι υγειονομικοί του ΕΣΥ - του δημόσιου εθνικού συστήματος 
υγείας απεργούμε και απαιτούμε:

Τη στήριξη και ενίσχυση του αποκλειστικά και δωρεάν δημό
σιου συστήματος υγείας και του ΕΚΑΒ

Την άμεση πρόσληψη μόνιμου και εξειδικευμένου προσωπι
κού σε όλα τα νοσοκομεία, κέντρα υγείας και περιφερειακά ια
τρεία τηςχώρας

Τη μονιμοποίηση όλων των συμβασιούχων
Τη μισθολογική αποκατάσταση
Την ένταξή μας στα βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλματα

Λέμε όχι στο νέο ΕΣΥτωνΣΔΙΤ, των συγχωνεύσεων και των κα
ταργήσεων

Λέμε όχι σε απολύσεις και σε μέτρα αναστολών εργασίας
Λέμε όχι στις μετακινήσεις υγειονομικών, όχι στις εμβαλωμα- 

τικού χαρακτήρα λύσεις, όχι στα «μπαλώματα» στην δημόσια 
υγεία

Λέμε ναι στο ΕΣΥ που δυναμωμένο και ισχυρό προσφέρει ποι
οτικές και αναβαθμισμένες υπηρεσίες υγείας σε όλους τους πο
λίτες.

Λέμε ναι στο νέο νοσοκομείο, γιατί οι Ρεθεμνιώτες το αξί
ζουν!».

Στο πλευρό των υγειονομικών τάσσεται και το Συνδικάτο 
Οικοδόμων Ρεθύμνου.
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1  Πληγωμένες οι δομές ψυχικής υγείας σε υποδομές
και προσωπικό

Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

21-10-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1226.79
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΝΑΖΗΤΕΙΤΑΙ ΧΩΡΟΣ ΠΑ ΤΟ ΚΕΝΤΡΟ ΨΥΧΙΚΗΣ ΥΓΕΙΑΣ

Πληγωμένες οι δομές 
ψυχικής υγείας σε 

υποδομές και προσωπικό

ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΠΡΟΑΝΗΓΓΕΙΛΕ 
Η ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ ΥΓΕΙΑΣ ΖΩΗ ΡΑΠΤΗ 

ΑΠΟ ΤΟ ΡΕΘΥΜΝΟ
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1  Πληγωμένες οι δομές ψυχικής υγείας σε υποδομές και προσωπικό
Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2021

Πληγωμένες οι δομές ψυχικής υγείας 
σε υποδομές και προσωπικό

ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΠΡΟΑΝΗΓΓΕΙΛΕ 
Η ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ ΥΓΕΙΑΣ 

ΖΩΗΡΑΠΤΗ 
ΑΠΟ ΤΟ ΡΕΘΥΜΝΟ

ΑΝΑΖΗΤΕΙΤΑΙ ΧΩΡΟΣ 
ΓΙΑ ΤΟ ΚΕΝΤΡΟ 

ΨΥΧΙΚΗΣ ΥΓΕΙΑΣ
Κάτι πολύ σημαντικό που παραμένει σε 

εκκρεμότητα είναι η μεταστέγαση του Κέ
ντρου Ψυχικής Υγείας, που μεταφέρθηκε 

προσωρινά στο κτήριο της Καλλιθέας, αλλά 
έκτοτε τίποτα δεν έγινε. Στο θέμα αναφέρ

θηκε η υπουργός λέγοντας πως γίνονται 
προσπάθειες για να βρεθεί κατάλληλος

χώρος.
«θα συνεργαστούμε με την αντιπεριφερει- 

άρχη για το ζήτημα μεταστέγασης και εύρεσης 
χώρου για κέντρο ψυχικής υγείας και βεβαίως 

για την ενίσχυση της δυνατότητας να επεκταθεί 
το κτίριο περαιτέρω. Τα ζητούμενα αυτά ηλη- 

ρούνται με τη χρηματοδότηση και η χρηματοδό
τηση που είπα όχι μόνο από το Ε£ΠΑ αλλά και 

με νέα προγράμματα νομίζω θα μπορέσουμε να 
βρούμε ένα καταλληλότερο χώρο για να στεγά

σουμε το Κέντρο Ψυχικής Υγείας». 
Σήμερα η κα Ράπτη θα επισκεφθεί τη Ψυ
χιατρική Κλινική του Νοσοκομείου και το 
τοπικό παράρτημα του Ο ΚΑΝΑ, ενώ στις 

10.30 το πρωί θα ακολουθήσει συνάντηση με 
την Αντιπεριφερειάρχη Ρέθυμνου κ. Μαρία 

Λιονή και εκπροσώπους δομών ψυχικής
υγείας.

Στην ενίσχυση της ψυχικής υγείας και των δομών της σε κτηριακές υποδομές και προσωπικό, αλλά και σε κινητές μονάδες προσανατολίζεται το Υπουργείο Υγείας. Αυτό 
σημείωσε ο Υφυπουργός Υγείας, αρμόδια για θέματα ψυχικής υγείας, Ζωή Ράπτη που επισκέφθηκε το απόγευμα της Τετάρτης το Ρέθυμνο, με την επίσκεψη να συνεχίζεται 
και την Πέμπτη.

Η κα Ράπτη, συνοδευόμενη από τον βουλευτή 
Ρέθυμνου Γιάννη Κεφαλογιάννη, την διοικήτρια 
της 7η^ ΥΠΕ Κρήτης Λένα Μπορμπουδάκη, τον 
διοικητή του νοσοκομείου Ρέθυμνου Λευτέρη 
Μαρκάκη και υπηρεσιακούς παράγοντες, επι- 
σκέφθηκε το κτήριο του ΚΕΦΙΑΠ (Κέντρο Φυ
σικής και Ιατρικής Αποκατάστασης Ρέθυμνου), 
στο οποίο φιλοξενούνται ακόμα δύο δομές, ελ
λείψει διαθέσιμων χώρων, το Κέντρο Ψυχικής 
Υγείας και το ΚΟΙ.ΚΕ.ΨΥ.ΠΕ. (Κοινοτικό Κέντρο 
Ψυχικής Υγείας Παιδιών).

Η υφυπουργός ανακοίνωσε πως το υπουργείο 
δρομολογεί ενίσχυση των δομών σε κτηριακές 
υποδομές και προσωπικό με χρηματοδοτήσεις 
από το Ταμείο Ανάκαμψης και το ΕΣΠΑ, ενώ τό
νισε πως σκοπός του υπουργείου είναι να ενι- 
σχύσει και τις κινητές μονάδες, η αναγκαιότητα 
των οποίων διαφάνηκε ιδιαίτερα στη διάρκεια 
της πανδημίας.

«Βρίσκομαι εδω γα να επισκεψτώ τις κοινοτικές 
υπηρεσίες ψυχικής υγείας του νομού και το ΚΕΦΙΑΠ 
και να καταγράψουμε τις ανάγκες. Πρόθεση της κυ
βέρνησης είναι να ενιοχυθούν οι δομές αυτές τόσο 
σε προσωπικό όσο και σε κτιριοδομικές υποδομές 
ακριβώς γιατί η πανδημία έδειξε ότι ο πληθυσμός 
στο μεγαλύτερο μέρος και ιδιαίτερα παιδιά, αλλά και 
έφηβοι, υπερήλικες επιβαρύνθηκε ο ψυχισμός τους 
και τα παιδιά αυξηθήκαν εξαρτησιακές συμπεριφο
ρές τους μέσω του διαδικτύου. Πρόθεση είναι η ενί
σχυση με συγκεκριμένα χρηματοδοτικά εργαλεία 
που θα μας δώσει το ταμείο ανάκαμψης και το ΕζΠΑ. 
θα ενταχτεί τόσο η ενίσχυση του προσωπικού και 
βεβαίως και οι κινητές μονάδες που είναι σημαντικός 
παράγοντας για την ενίσχυση κατά τόπους των αν
θρώπων οι οποίοι πάσχουν. Αυτό το οποίο άκουσα 
πολύ προσεκτικά είναι και σε ότι αφόρα το ΚΕΦΙΑΠ 
και το Κέντρο Ψυχικής Υγείας και το κοινοτικό κέ
ντρο παιδιών και εφήβων είναι ότι υπάρχει ανάγκη 
αυτών των κινητών μονάδων που πρέπει να επανα- 
λεπουργήσουν και να ενιοχυθούν με προσωπικό για 
να βρίσκουν τον πολίτη στον τόπο κατοικίας του.

Βεβαίως είναι άριστη η συνεργασία μας τόσο με 
την ΥΠΕ και τον διοικητή του νοσοκομείου, αλλά και 
διοικητικό συμβούλιο και με τον υπουργό και βου
λευτή του νόμου που έχει ενεργήσει τα μέγιστα για

ενίσχυση προϋπολογισμού ψυχικής υγείας και εν 
γένει των υπηρεσιών υγείας. Έχουν εγκριθεί από το 
υπουργείο υγείας συγκεκριμένα κονδύλια που θα 
διατεθούν αυτόν τον χρόνο».

Η υπεύθυνη του ΚΕΦΙΑΠ Αναστασία Σταυ- 
γιανουδάκη ξενάγησε την υπουργό, τον κ. Κε- 
φαλογιάννη και τους υπηρεσιακούς παράγοντες 
στο ΚΕΦΙΑΠ, το οποίο συστεγάζει και τις άλλες 
δομές με αποτέλεσμα το κτήριο να είναι χωρι
σμένο στα τρία. Περιέγραψετα προβλήματα που 
υπάρχουν στις υποδομές, αλλά κυρίως στο προ
σωπικό, το οποίο ουσιαστικά παρέχεται από το 
νοσοκομείο, στο οποίο ανήκει διοικητικά η 
δομή. Η κα Σταυγιανουδάκη σημείωσε πως η αλ
λαγή του οργανισμού είναι απαραίτητη, πράγμα 
το οποίο δρομολογείται, όπως είπε η κα Ράπτη.

«Το ΚΕΦΙΑΠ είναι μία δομή που εξυπηρετεί πολύ 
κόσμο και αφορά όλη την Κρήτη. Καθημερινά περί
που 100 άτομα, ασθενείς και συνοδοί, έρχονται. Οι 
ασθενείς είναι επαναλαμβανόμενοι, αλλά και αρκε
τοί καινούριοι. Εξυπηρετούνται παιδιά και ενήλικες, 
όχι μόνο άτομα με αναπηρία. Παρέχουμε υπηρεσίες 
φυσικοθεραπείας, λογοθεραπείας, ψυχολόγου και θα 
θέλαμε να εμπλουτιστεί και άλλο η ομάδα μας, ώστε 
να έχουμε περισσότερες ευκαιρίες και καλύτερες πα
ροχές. Χρειάζεται δεύτερος ψυχολόγος, κοινωνικός 
λειτουργός. Περιμένουμε φυοίατρο. Ένα από τα ζη
τήματα του κέντρου είναι ότι δεν εξυπηρετείται από 
συγκοινωνία, παρότι είναι στην Καλλιθέα, μια με
γάλη περιοχή και για να φτάσει κάποιος πρέπει να 
ανέβει μία μεγάλη ανηφόρα. Αυτό είναι αποτρεπτικό 
πολλές φορές.

Εξυπηρετούμε ηλικιωμένους και ανασφάλιστους 
και η πρόσβαση είναι ένα μεγάλο πρόβλημα, ενώ 
παλιότερα είχαμε οδηγό, που σήμερα δεν υπάρχει.

Πιστεύουμε ότι στον καινούριο οργανισμό θα αλ
λάξουν κάποια πράγματα, να μπορέσει να εμπλου

τιστεί η δομή με θέσεις, να κά
νουμε και τα εξωτερικά μας προ
γράμματα και τις ομάδες που λόγω 
της πανδημίας έχουν σταματήσει.
Το ζητούμενο μας λοιπόν είναι να 
έχουμε παραπάνω προσωπικό», 
σημείωσε η κα Σταυγιανουδάκη, ενώ για το θέμα 
του προσωπικού η υπουργός ανέφερε: «Η διαδι
κασία έκδοσης νέων οργανισμών είναι σε εξέλιξη και 
με την ολοκλήρωση της έκδοσης των νέων οργανι
σμών που αφορά και την ΥΠΕ θα προβλεφθούν οι 
αντίστοιχες θέσεις στους οργανισμούς των νοσοκο
μείων για την λειτουργία των υπηρεσιών αυτών. Για 
μας είναι σημαντικού και για αυτό ο πρωθυπουργός 
δημιούργησε το χαρτοφυλάκιο για την ψυχική υγειά 
και τις εξαρτήσεις, ένα ειδικό χαρτοφυλάκιο για να 
δώσουμε έμφαση στις υπηρεσίες αυτές που χρειά
ζονται βελτίωση, θα γίνει λοιπόν έκδοση νέων ορ
γανισμών και μέσω αυτών θα ενιοχυθούν οι θέσεις 
ανά δομή, ξέ σχέση με τις προσλήψεις έχουν γίνει 
κατά τη διάρκεια του έτους προκηρύξεις για μόνιμο 
προσωπικό αλλά και με το νέο ΕξΊΙΑ θα υπάρξει δυ
νατότητα για πρόσληψη με συγκεκριμένη διάρκεια 
ειδικοτήτων για να ενισχύσουμε τις για δομές ψυχι
κής υγείας».

«Η κα Ράπτη διαχρονικά έχει δείξει το ενδιαφέ
ρον της και του υπουργείου για θέματα ψυχικής 
υγείας του νομού. Νομίζω ότι η αυτοπρόσωπη πα
ρουσία της αποδεικνύει την έμπρακτη διάθεση της 
προκειμένου ζητήματα τα οποία χρόνιζαν να επιλυ
θούν. Μέσα από τον διάλογο των δύο ημερών θεωρώ 
ότι θα τεθούν όλα τα ζητήματα.

Βεβαίως μία πολύ σημαντική διάσταση και αφορά 
το κομμάτι της ψυχικής υγείας, που πολλές φορές ως 
κοινωνία δε δίνουμε τη δέουσα σημασία, θεωρώ ότι 
μέσα από αυτές τις πρωτοβουλίες μπορούμε να πάμε 
σε λύσεις σε κάποια ζητήματα που λιμνάζουν», ση

μείωσε από την πλευρά του ο βουλευτής Γιάν
νης Κεφαλογιάννης, ενώ ο διοικητής του Νοσο
κομείου Λευτέρης Μαρκάκης τόνισε: «Κατά τη 
διάρκεια της επίσκεψης της κας Ράπτη, ενημερώ
θηκε και διά ζώσης για το κοινωνικό αποτύπωμα που 
έχουν αφήσει οι δομές στο νομό Ρεθύμνου. Συζητή
σαμε για την εξέλιξη και τη χρησιμότητά τους και 
θέσαμε επί της ουσίας κάποιους προβληματισμούς 
και τα διαχρονικά ζητήματα που απασχολούν τους 
οργανισμούς αυτούς, προκειμένου να οδηγηθούμε σε 
επίλυση μέσω και της καλής συνεργασίας που ήδη 
έχουμε».
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1  Οι δίδυμες «πανδημίες» τρομάζουν την κυβέρνηση
Πηγή: ΠΟΝΤΙΚΙ Σελ.: 6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1604.16
cm²

Κυκλοφορία: 3820

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Οι δίδυμες «πανδημίες» 
τρομάζουν την κυβέρνηση
Covid-19 και ράλι ανατιμήσεων απαιτούν πιο συγκροτημένη αντιμετώπιση

Καθώς ο χειμώνας πλησιάζει με 
όλο και πιο γοργά βήματα - έρ
χεται και η αλλαγή της ώρας να 
το πιστοποιήσει... - η κυβέρ
νηση «μετράει» τους κινδύνους 
που έρχονται μαζί με τα κρύα.

Γ
ια την ώρα, εκτός απροόπτου, τα δύο 
προφανή και μεγάλα ζητήματα, τα ο
ποία προβληματίζουν την κυβέρνηση 
και προκαλούν πονοκεφάλους στα ε
πιτελεία, δεν είναι άλλα από το διπλό «κύμα» 
πανδημίας και ακρίβειας, το οποίο μπορεί να 

προκαλέσει μεγάλες ανατροπές και ήδη φέρνει 
ανασχεδιασμούς στα κυβερνητικά σχέδια.

Όσον αφορά την πανδημία της Covid-19, η ο
ποία αποτέλεσε το επίκεντρο της σύγκρουσης 
Μητσοτάκη - Τσίπρα στη Βουλή την περασμέ
νη Δευτέρα, ο ίδιος ο πρωθυπουργός παραδέ
χθηκε ότι τουλάχιστον στο «μέτωπο» των εμ
βολιασμών τα πράγματα δεν πηγαίνουν και τό
σο καλά ή, τουλάχιστον, όχι τόσο καλά όσο θα 
επιθυμούσε ο ίδιος.

Εμβολιαστική αποτυχία
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης σημείωσε χαρα

κτηριστικά ότι «είμαστε 5 μονάδες κάτω από 
τον ευρωπαϊκό μέσο όρο στον εμβολιασμό. Εί
μαστε 19οι, 20οί στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Δεν 
μας ικανοποιεί αυτή η απόδοση. Πρέπει να βελ
τιωθούμε και έχουμε ακόμα δυνατότητα να αυ
ξήσουμε τα ποσοστά εμβολιασμού», προσθέ
τοντας:

«Θα επιστρατεύσουμε κάθε μέτρο το οποίο 
έχουμε στη διάθεσή μας για να πείσουμε τους 
πολίτες ότι αυτή είναι η ενδεδειγμένη στρατη
γική. Θα το κάνουμε και μέσα από συστηματι
κή ενημέρωση από πλευράς κυβέρνησης και 
χρησιμοποιώντας ειδικούς οι οποίοι σήμερα 
μπορεί, ενδεχομένως, να έχουν μεγαλύτερη 
πειθώ σε αυτούς οι οποίοι διστάζουν ακόμα 
να εμβολιαστούν και πηγαίνοντας στις τοπικές 
κοινωνίες και συζητώντας με τους τοπικούς 
φορείς για να αντιληφθούμε τι ιδιαιτερότητες 
μπορεί να έχουμε σε περιοχές όπως η βόρεια 
Ελλάδα».

Σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία, πλήρως 
εμβολιασμένοι είναι περίπου 6,32 εκατομμύ
ρια πολίτες, ήτοι περίπου το 60% του πληθυ
σμού της χώρας. Με απλά λόγια, το ποσοστό 
αυτό βρίσκεται κάτω ακόμα και από 
το όριο του 70%, που είναι το ελάχι
στο αναγκαίο ποσοστό για να θεωρηθεί ότι υ
πάρχει «ανοσία της αγέλης» στη χώρα (αν και,

λόγω της μετάλλαξης Δέλτα, το ποσοστό αυτό 
έχει αυξηθεί), παρότι η κυβέρνηση προσθέτει 
σε αυτό και όσους έχουν ήδη νοσήσει, αυξά
νοντας τον αριθμό των πολιτών που έχουν ανα
πτύξει κάποια μορφή ανοσίας.

Όπως και να 'χει, πάντως, η εικόνα δεν είναι 
καλή και πλέον ο φόβος είναι ότι, καθώς ο και
ρός θα κρυώνει και οι πολίτες θα μένουν όλο 
και περισσότερο σε κλειστούς χώρους, τόσο 
τα κρούσματα Covid-19 θα αυξάνονται και μα
ζί θα αυξάνεται και η πίεση στο σύστημα Υγεί
ας, αλλά και οι συνέπειες της πανδημίας, όπως 
οι θάνατοι, καθώς στη συζήτηση στη Βουλή ο 
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ Αλέξης Τσίπρας μίλησε 
για 300 θανάτους την εβδομάδα.

Τρεις φόβοι, τέσσερις κόκκινες γραμμές
Φυσικά, ανάλογα φαινόμενα παρατηρούνται 

και σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες, ωστόσο, πέ
ραν της επικοινωνιακής ζημιάς που προκαλείται 
στην κυβέρνηση, σε τελείως πρακτικό επίπεδο 
η κατάσταση που έχει διαμορφωθεί δημιουργεί 
μια μεγάλη σειρά προβλημάτων, όπως:
♦ Πλέον η πανδημία μετατρέπεται σε πανδημία 
ανεμβολίαστων, καθώς σχεδόν εννέα στους 
δέκα νοσηλευόμενους σε ΜΕΘ δεν έχουν κάνει 
το εμβόλιο.
♦Υπάρχουν φόβοι ότι τα σχολεία, όπου μέχρι

στιγμήςτα δεδομένα είναι καλά, ενδέχεται, συν 
τω χρόνω, να μετατραπούν σε εστίες νέας με
τάδοσης του ιού.
♦Το αντιεμβολιαστικό κίνημα ετοιμάζεται να 
κάνει αισθητή την παρουσία του στις παρελά
σεις για την επέτειο του «Όχι» αυξάνοντας τις 
κοινωνικές εντάσεις.

Στο πλαίσιο αυτό, η κυβέρνηση, όπως είναι 
ήδη γνωστό, έχει αρχίσει πρόγραμμα χορήγη
σης της αναμνηστικής δόσης στις ευπαθείς 
ομάδες του πληθυσμού και στις μεγαλύτερες 
ηλικίες, με την ελπίδα να αποτρέψει ένα «κύμα» 
κρουσμάτων σε αυτούς τους ανθρώπους και, 
παράλληλα, μέσω των περιοριστικών μέτρων 
για τους ανεμβολίαστους ελπίζει να παρακινή
σει ένα μέρος αυτών να κάνει το εμβόλιο κατά 
του κορωνοϊού, έστω και τώρα.

Πάντως, όπως χαρακτηριστικά σημείωσε 
ο Κ. Μητσοτάκης στη δευτερολογία του στη 
Βουλή, «από ένα σημείο και πέρα, ξέρετε, κ. 
Τσίπρα, δεν έχω τη δυνατότητα να υποχρεώ
σω όλους τους Έλληνες να εμβολιαστούν. Και ο 
καθένας θα αναμετρηθεί, ναι, με τις συνέπειες 
της ατομικής του επιλογής», θέτοντας εν πολ- 
λοίς και το πλαίσιο μέσα στο οποίο αναμένεται 
να κινηθεί πλέον η κυβέρνηση, ήτοι:
♦ Η χώρα και η οικονομία δεν πρόκειται να ξα- 
νακλείσουν.

Ζόρικος χειμώνας 
εν όψει μεγάλης 

αύξρσης 
κρουσμάτων
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♦Το σύστημα Υγείας δεν πρόκειται να μετα
τραπεί εκ νέου σε «μονοθεματικό».
♦Οι εμβολιασμένοι θα επιβραβεύονται - π.χ. 
με πρόσβαση στην εστίαση ή στη διασκέδαση. 
♦Τα περιοριστικά μέτρα για τους ανεμβολία- 
στους υπάρχουν για την προστασία τους και ό
χι για την τιμωρία τους.

Πανικός για την ακρίβεια
Όσον αφορά το έτερο κύμα, αυτό της ακρί

βειας και της ραγδαίας αύξησης του κόστους 
της ενέργειας, τα πράγματα είναι ακόμα πιο 
σύνθετα και - αν πιστέψουμε τις διάφορες πλη
ροφορίες που έρχονται από τις Βρυξέλλες - δεν 
πρόκειται να γίνουν πιο απλά μετά τη σύνοδο 
κορυφής της Ε.Ε., που θα πραγματοποιηθεί 
σήμερα και αύριο με αντικείμενο το κόστος της 
ενέργειας.

Οι αργοί ρυθμοί με τους οποίους η Ευρώ
πη αντιδρά στα προβλήματα, οι εσωτερικές 
«διαχωριστικές γραμμές» και το ότι η Γερ
μανία ακόμα δεν έχει νέα κυβέρνηση δεν προ
οιωνίζονται κάποια σημαντική απόφαση στη 
σύνοδο, παρότι ήδη η Κομισιόν έχει κάνει μια 
παρέμβαση ειδικά για τις αυξήσεις στην τιμή 
του φυσικού αερίου, προτείνοντας ένα πακέ
το μέτρων για την ελάφρυνση των νοικοκυ

ριών (το οποίο, βεβαίως, δεν έχει δεσμευτικό 
χαρακτήρα).

Οσον αφορά την Ελλάδα, ο Μητσοτάκης, 
σύμφωνα με πληροφορίες, θα μεταβεί στη σύ
νοδο «οπλισμένος» μόνο με τα μέτρα που η κυ
βέρνηση έχει ήδη λάβει για την αντιμετώπιση 
της ακρίβειας στο ρεύμα και το φυσικό αέριο, 
αλλά και την ενίσχυση του εισοδήματος των 
πολιτών.

Παράλληλα η Ελλάδα, η Ισπανία, η Γαλλία, 
η Τσεχία και η Ρουμανία έχουν ήδη καταθέσει 
κοινές προτάσεις για να υπάρξει φραγμός στο 
ενδεχόμενο νέων αυξήσεων και μια κοινή ευ
ρωπαϊκή πολιτική για το ζήτημα της ακρίβειας. 
Ωστόσο είναι αμφίβολο αν η σύνοδος θα αντι
μετωπίσει αυτές τις πρωτοβουλίες ως κάτι πε
ρισσότερο από αντικείμενα προς συζήτηση, δε
δομένου ότι οι Βόρειοι ήδη έχουν αρχίσει την 
γκρίνια για την παράταση της ρήτρας διαφυγής 
και για το 2022, και ζητούν από την Κομισιόν να 
παρέμβει για τα ελλείμματα του Νότου εκφρά
ζοντας ανησυχία για μια επανάληψη του 2010.

Το Σύμφωνο Σταθερότητας
Περίπου στο ίδιο πλαίσιο βρίσκεται και η συ

ζήτηση για αλλαγή στο Σύμφωνο Σταθερότη
τας και κυρίως στους κανόνες για έλλειμμα 3%

επί του ΑΕΠ (το «Ποντίκι» είχε γράψει αναλυτικά 
πώς... εφευρέθηκε ο κανόνας αυτός από δύο 
μπαίλντισμένους Γάλλους οικονομολόγους επί 
πρώτης προεδρίας Μιτεράν) και χρέος στο 60% 
τουΑΕΠ.

Μιλώντας στο Ιο Kathimerini Summits - 
ESG, ο αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτρο
πής Φρανς Τίμερμανς σημείωσε χαρακτηριστι
κά:

«Πιστεύω ότι τους επόμενους μήνες θα συ
ζητήσουμε για το Σύμφωνο. Πρέπει όλοι να κα
ταλάβουν ότι βρισκόμαστε σε περίοδο μετά
βασης. Ήταν τελείως διαφορετικές οι συνθή
κες όταν υπεγράφη η Συνθήκη του Μάαστριχτ. 
Πρέπει να είμαστε ανοιχτόμυαλοι για να αρπά
ξουμε την ευκαιρία».

Με τον τρόπο αυτόν άνοιξε «παράθυρο» για 
τη συγκεκριμένη συζήτηση, ωστόσο όλοι πα
ραδέχονται ότι θα διαρκέσει πολύ και δεν πρό
κειται η όποια αλλαγή στο Σύμφωνο να περά
σει... αναίμακτα, καθώς ο ευρωπαϊκός Βορράς 
το αντιμετωπίζει σαν ευαγγέλιο για την οικονο
μική πολιτική της Ένωσης.

Εσωτερικές αντιδράσεις
Ούτως ή άλλως, πάντως, η κυβέρνηση προ

σπαθεί να διαχειριστεί την κρίση της ακρίβειας 
και ήδη και στο στρατόπεδο της Ν.Δ. καταγρά
φονται αντιδράσεις σχετικά με την επάρκεια

των μέτρων που έχουν ήδη ανακοινωθεί, με τον 
αντιπρόεδρο της Βουλής Νικήτα Κακλαμάνη 
να ζητάει - και αυτός, εκτός από τον ΣΥΡΙΖΑ και 
το ΚΚΕ - μείωση του ειδικού φόρου κατανάλω
σης στα καύσιμα.

Μιλώντας στον ΑΝΤΙ ο Κακλαμάνης σημεί
ωσε χαρακτηριστικά ότι «δεν αντιλαμβάνομαι 
γιατί δεν μειώνεται ο ειδικός φόρος κατανάλω
σης στα καύσιμα» και είπε ότι μέχρι σήμερα δεν 
έχει λάβει πειστική απάντηση στο γιατί δεν έχει 
γίνει:

«Θέλω να ακούσω τον λόγο που δεν γίνεται. 
Εγώ είμαι γιατρός, δεν ξέρω οικονομικά, αλ
λά ας μου πει κάποιος τον λόγο. Επί της αρχής 
συμφωνούμε όλοι ότι πρέπει να βρεθεί μια λύ
ση για την αύξηση των τιμών στο πετρέλαιο, 
στο αέριο. Να τελειώνουμε με αυτό».

Υπενθυμίζεται, πάντως, ότι το οικονομικό ε
πιτελείο έχει προς το παρόν αποκλείσει ένα τέ
τοιο ενδεχόμενο, περιοριζόμενο, για την ώρα, 
στην αύξηση του επιδόματος θέρμανσης, το ο
ποίο, ωστόσο, αφήνει εκτός μεγάλο μέρος της 
λεγάμενης «μεσαίας τάξης» και στην επιδότη
ση των λογαριασμών ρεύματος και φυσικού α
ερίου. Πάντως, κυβερνητικές πηγές επιμένουν 
ότι, αν κριθεί αναγκαίο, θα υπάρξουν και νέες 
παρεμβάσεις, ενώ υπογραμμίζουν ότι οι εξαγ- 
γελθείσες φοροελαφρύνσεις για το 2022 θα 
προχωρήσουν κανονικά.

Νεύρα με «Μπάλλο» και Πατούλη
Μέσα σε όλα, το πέρασμα της κακοκαιρίας «Μπάλλος» από τη χώρα, πέραν 
των προβλημάτων που προκάλεσε σε διάφορες περιοχές, έφερε και εκνευρι
σμό στην κυβέρνηση, η οποία είδε την Αττική να «πνίγεται», παρά τις διαβε
βαιώσεις των αρμοδίων ότι όλα ήταν έτοιμα για την αντιμετώπιση των καιρι
κών φαινομένων.
Ο περιορισμός στην κυκλοφορία που επιβλήθηκε σε κεντρικές αρτηρίες του 
λεκανοπεδίου για μερικές ώρες, τα μεγάλα προβλήματα από την κακοκαιρία 
και το γεγονός ότι τουλάχιστον ένας επιστήμονας - ο Ευθύμιος Λέκκας - α- 
πέρριψε τους ισχυρισμούς περί «ακραίων καιρικών φαινομένων» έφεραν δυ
σαρέσκεια στους πολίτες και ενόχληση στο Μαξίμου.
Δεν είναι τυχαίο, άλλωστε ότι ο αναπληρωτής υπουργός Εσωτερικών Στέλιος 
Πέτσας σημείωσε δηκτικά πως σε πολλές περιοχές της Αττικής δεν είχαν κα
θαριστεί φρεάτια «και είχαμε τα αποτελέσματα που είδαμε», ενώ προσέθεσε 
ότι «τα φράγματα που είχαν φτιάξει οι ανάδοχοι έσπασαν και προκάλεσαν τα 
προβλήματα αυτά και είναι κάτι που πρέπει να το δουν η Περιφέρεια και ο α- 
νάδοχος».
Από την πλευρά του ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Γιάννης Οικονόμου τόνισε 
ότι «φαντάζομαι η Περιφέρεια σε αυτά που της αναλογούν θα τοποθετηθεί 
και θα δώσει τις εξηγήσεις της και θα κάνει τις συνεννοήσεις που πρέπει. Δεν 
είναι δική μας δουλειά να ελέγξουμε την Περιφέρεια σε αυτό».
Ακόμα πιο οξύς ήταν ο δήμαρχος Αθηναίων Κώστας Μπακογιάννης, ο οποί
ος σε μακροσκελή δήλωσή του σημείωσε μεταξύ άλλων ότι «αυτό το παιχνίδι 
που παίζεται από την επομένη του "Μπάλλου" με διάφορες δηλώσεις αλλη- 
λο-επίρριψης ευθυνών, είτε σε κεντρικό είτε σε αυτοδιοικητικό επίπεδο, μας 
φθηναίνει όλους και απωθεί τους πολίτες. Και καθόσον αφορά εμένα, τουλά
χιστον, συνειδητά αρνούμαι να το παίξω».
Από την πλευρά του ο περιφερειάρχης Αττικής Γιώργος Πατούλης, ο οποίος 
δέχθηκε την κριτική για τα ζητήματα αυτά, αφού επιτέθηκε στον... ΣΥΡΙΖΑ, 
υποστήριξε ότι «όχι μόνο άντεξαν, αλλά ανταποκρίθηκαν άριστα οι υποδο
μές και τα έργα αντιπλημμυρικής θωράκισης στις πρωτοφανείς σε ένταση 
και έκταση νεροποντές, παρά την “ευαισθησία” των υδρολογικών λεκανών 
στα κατάντη των απογυμνωμένων από τις πυρκαγιές βουνοπλαγιών». Παρα
δέχθηκε. βέβαια, ότι υπήρξαν καθυστερήσεις σε κάποια έργα (π.χ. Φαληρικό 
Δέλτα), ωστόσο για τα πλημμυρικά φαινόμενα στον Κολωνό είπε ότι «κάναμε 
αυτό που έπρεπε. Αν ο Κολωνός πλημμύρισε, δεν θα λογοδοτήσουμε όλοι ε
πειδή ο δήμος δεν είχε καθαρίσει τα φρεάτια».
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«Δεν κόβονται χειρουργεία,
είναι απόφαση Μηισοτόκη»
Λίγεβ (bpes πριν in 
βαρυσήμαντη παρέμβαση 
του Σωτήρη Τσιόδρα για 
την πανδημία και τουε 
εμβολιασμοί^, ο θάνοε 
Πλεύρηε, με ραδιοφωνική 
παρέμβασή του, έδωσε 
νέεε διαβεβαιώσειε για το 
σύστημα Υγείαε, ενώ 
μίλησε για το παρελθόν 
του και παλιότερεε 
απόψειε του.

«τ ο Εθνικό Σύστημα Υγείαε 
δεν θα είναι μονοθεματι- 
κό για τον κορονοϊό φέ- 

τοε» διαβεβαίωσε χαρακτηριστικά ο 
θάνοε Πλεύρηε, λέγονταε χαρακτη
ριστικά «δεν θα κοπούν χειρουργεία, 
δεν θα κοπεί τίποτα. Είναι επιλογή του 
πρωθυπουργού». Μιλώνταε στο ρα
διόφωνο του ΣΚΑΪ, ο υπουργόε τόνισε 
ότι από την στιγμή που το 70% του 
ενήλικου πληθυσμού είναι εμβολια
σμένο, η οικονομική και κοινωνική 
ζωή θα συνεχίζεται, προσθέτονταε ότι 
τα μέτρα που λαμβάνονται είναι κατά 
βάση για την προστασία των ανεμβο- 
λίαστων. «Καλούμε τον κόσμο να εμ
βολιαστεί, αλλά, αν δεν εμβολιαστεί, 
δεν θα λειτουργήσει σε βάροε των 
ανεμβολίαστων» υπογράμμισε ο κ. 
Πλεύρηε.

Σε ό,ιι αφορά στιε παρελάσειε, 
για ns οποίεε οι ειδικοί εκφράζουν 
την ανησυχία τουε, ο θάνοε Πλεύ
ρηε είπε ότι θα πρέπει να γίνουν με 
τήρηση όλων των υγειονομικών 
πρωτοκόλλων.

Αυτοκριτική____________
Πάντωε, αυτό που προκάλεσε αί

σθηση από τιε χθεσινέε παρεμβάσειε 
του κ. Πλεύρη, δεν είναι όλα τα προ
ηγούμενα που είπε στον ΣΚΑΪ, αλλά η 
συνέντευξη «εκ βάθουε καρδίαε» 
που έδωσε στο Αθηναϊκό Πρακτορείο 
για το παρελθόν του. «Έχω μετανιώ- 
σει για θέσειε και απόψειε που έχω 
εκφράσει στο παρελθόν» επεσήμανε 
χαρακτηριστικά ο υπουργόε Υγείαε 
και συνέχισε: «Κάποιοι, που ενδεχο- 
μένωε έχουν μια άποψη για εμένα 
στηριζόμενοι και σε δικέε μου δηλώ- 
σειε, αλλά κυρίωε σε ένα στερεότυπο 
του επωνύμου το οποίο φέρω, θα 
υποχρεωθούν να αναθεωρήσουν, όχι 
γιατί θα έχει αλλάξει κάτι, αλλά γιατί 
θα μου έχει δοθεί η δυνατότητα να 
υλοποιήσω τιε πολιτικέε, τιε οποίεε πι
στεύω και που έχουν ωε επίκεντρο 
τον άνθρωπο».

«Δεχτήκατε πολλά πυρά όταν γί

νατε υπουργόε Υγείαε για πολιτικέε 
θέσειε και απόψειε που έχετε εκφρά- 
σει στο παρελθόν, στο πλαίσιο νομι- 
κήε -όπωε έχετε υποστηρίξει-υπερά- 
σπισηετου πατέρα σαε. Μετανιώνετε 
για αυτέε τιε θέσειε;» ερωτήθηκε ο 
υπουργόε και απάντησε: «Έχω πει 
εδώ και δέκα χρόνια όχι διαφωνώ 
διαχρονικά με τιε απόψειε περί άρ- 
νησηε του Ολοκαυτώμαιοε των 
Εβραίων καιάρνησηείου δημο
κρατικού πολιτεύματοε».

«Ζητήσατε ωε υπουργόε από τιε 
ΜΚΟ να εμβολιάσουν τουε ξένουε 
που ζουν στη χώρα μαε, και αποφασί
σατε να μη διωχθούν οι άνθρωποι αυ
τοί, όταν πάνε να εμβολιαστούν, ακό
μη και αν δεν έχουν τα απαραίτητα έγ
γραφα παραμονήε. Ωστόσο, παλιότε- 
ρα, με δηλώσειε λέγατε στουε μετα- 
νάστεε ότι δεν θα μπορούν να επισκε- 
φθούνούτε τα νοσοκομεία. Τι άλλα
ξε;» ρώτησε ο δημοσιογράφοε τον 
θάνο Πλεύρη και αυτόε απάντησε: 
«Πιστεύω στη σκληρή μεταναστευτική 
πολιτική, αλλά οπωσδήποτε τότε ήταν 
μια λανθασμένη δήλωση, που δεν με 
εξέφραζε ούτε τη στιγμή που την έκα
να. Αλλά εγώ δεν είμαι πολιτικόε που 
θα γυρίσω να πω ποτέ ότι παρεξηγή
θηκε κάτι που είπα. (...) Βεβαίωε έχω 
μετανιώσει για αυτή την δήλωση. Πα
ραμένω οπαδόε μιαε ελεγχόμενηε 
μεταναστευτικήε πολιτικήε, αλλά εί
ναι τελείωε λανθασμένη η θέση που 
είχα εκφράσει τότε, στην οποία συν
δυαζόταν η ελεγχόμενη μεταναστευ
τική πολιτική με πολιτικέε που μπορεί 
να οδηγούν σε εξαθλίωση ανθρώ
πων» συμπλήρωσε.

Καμπανάκι_____________
Πάντωε, ο υπουργόε αηηύθυνε 

και νέα προειδοποίηση, πωε «περιμέ
νουμε νέο κύμα τηε πανδημίαε μέσα 
στον χειμώνα». «Εξετάζεται το ενδε
χόμενο να μπουν και ιδιωτικά νοσοκο
μεία, αν χρειαστεί, στη νοσηλεία Co- 
vid περιστατικών» είπε ο αρμόδιοε 
υπουργόε, εξηγώνταε ότι όλοι οι σχε- 
διασμοί γίνονται ενόψει του νέου κύ-

ματοετηε πανδημίαε που έρχεται. Ο 
υπουργόε Υγείαε ,αποκαλύπτονταε 
μέροε από τιε πολιτικέε αυτέε, οι οποί
εε μπαίνουν άμεσα σε εφαρμογή ανέ
φερε, μεταξύ άλλων, ότι ουδείε ασθε- 
νήε με Covid θα μείνει αβοήθητοε και 
προανήγγειλε ότι εξετάζεται ακόμα 
και το ενδεχόμενο «να μπουν για 
πρώτη φορά στη μάχη τηε πανδημίαε 
και ιδιωτικά νοσοκομεία εάν χρει
αστεί, με νοσηλεία Covid περιστατι
κών».

Έρχεται νέα καμπάνια 
για τον εμβολιασμό_____

0 θάνοε Πλεύρηε επίσηε εστίασε 
στη νέα καμπάνια ευαισθητοποίησηε 
για τον εμβολιασμό, η οποία, όπωε 
σημείωσε, «θα έχει θετικά στοιχεία 
για τη ζωή που ξανακερδίζουμε» ενώ 
μίλησε και για τη σκληρή πραγματικό
τητα κάποιου που μπαίνει στη ΜΕΘ. 
«Η στιγμή που ξαφνικά σου λένε ότι 
διασωληνώνεσαι, ενώ πριν μια δυο 
ώρεε αισθανόσουν ότι είσαι μια χαρά, 
δεν αξίζει σε κανέναν να τη ζήσει» δή
λωσε αναφερόμενοε και στη δική του 
περιπέτεια υγείαε.

«Zioxos να παραμείνει 
η κοινωνία ανοιχτή»

Σύμφωνα με τον υπουργό Υγείαε, 
στόχοε τηε κυβέρνησηε είναι να πα- 
ραμείνει ανοιχτή η κοινωνία. «Αλλά 
βλέπετε ότι ακόμη δεν έχουμε απο
φασίσει να βγει η μάσκα από όλουε 
τουε χώρουε, όπωε γήπεδα, θέα
τρα, κινπματογράφουε» επεσήμα
νε και υπογράμμισε πωε «η πανδη
μία δεν έχει τελειώσει».

Επίσηε, είπε ότι δεν είναι ο υπουρ
γόε που θα κρυφτεί πίσω από τουε 
επιστήμονεε. «Οι αποφάσειε στο τέ- 
λοε τηε ημέραε έχουν την υπογραφή 
του υπουργού και τηε κυβέρνησηε. 
Αν φτάσουμε σε ένα σημείο να μαε ει- 
σηγηθούν διαφορετικά πράγματα από 
τη φιλοσοφία που ακολουθούμε, προ- 
φανώε τότε θα τα συζητήσουμε», εξή
γησε.
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Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1962.66
cm²

Κυκλοφορία: 4120

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΣΙΟΔΡΑΣ

ΜΕ ΤΟΥΣ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΥΣ 
ΕΧΟΥΜΕ ΑΠΟΦΥΓΕΙ 
8.413 ΘΑΝΑΤΟΥΣ ΚΑΙ 
5.530 ΔΙΑΣΩΛΗΝΩΣΕΙΣ

Πόση ανοσίαΙδίνουν 
τα εμβόλια ανά ηλικία
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ΜΕΛΕΤΗ ΕΚΠΑ: ΘΑ ΕΙΧΑΜΕ 24.000 ΘΑΝΑΤΟΥΣ ΚΑΙ 5.530 ΔΙΑΣΩΛΗΝΩΣΕΙΣ

8.413 ζωέβ σώθηκαν 
από rous εμβοΠιασμούβ
Σ

χεδόν 24.000 θανάτους θα 
μετρούσε σήμερα π Ελλά
δα, εάν δεν είχε εμβολιαστεί 
κατά της Covid-1 9 το 60% του πλη

θυσμού. Από την έναρξη της επιχεί
ρησης «Ελευθερία» έως και τις 11 
Οκτωβρίου υπολογίζεται βάσει των 
μαθηματικών μοντέλων ότι π χώρα 
μας «γλίτωσε» επιπλέον 8.41 3 θανά
τους, 5.560 νοσηλείες σε ΜΕΘ και 
5.530 διασωληνώσεις. ΕΙ αξία των 
εμβολίων αναδεικνύεται με τον πλέ
ον εμφατικό τρόπο από τα ελληνικά 
συγκεντρωτικά έως σήμερα δεδομένα 
που παρουσίασε σε έκτακτη επανεμ
φάνισή του χθες ο γνωστός καθηγη
τής Σωτήρης Τσιόδρας.

Αποτελεσματικότητα
Ο καθηγητής, ο οποίος προειδοποίησε 
για έναν δύσκολο χειμώνα, έδωσε στη 
δημοσιότητα τα αναλυτικά στοιχεία 
για την αποτελεσματικότητα των εμ
βολίων, συνολικά και για κάθε έναν 
ξεχωριστά, επί των θανάτων για όλες 
τις ηλικίες και για άτομα άνω των 60 
ετών, επί των νοσηλειών σε ΜΕΘ 
ατόμων άνω των 60 ετών και κάτω 
των 60 ετών, ενώ ιδιαίτερο ενδιαφέ
ρον παρουσιάζουν και τα δεδομένα 
για το διάστημα πριν την κυριαρχία 
της μετάλλαξης Δέλτα περί τα τέλη 
Ιουλίου, και μετά από αυτήν, δηλαδή 
το τρίμηνο από τον Αύγουστο έως 
σήμερα. Στη μελέτη γίνεται σύγκριση 
όλων των παραπάνω παραμέτρων για 
ανεμβολίαστους έναντι των ατελών 
εμβολιασμένων (δηλαδή ανθρώπους 
με μία μόνο δόση) και των πλήρως 
εμβολιασμένων.

Πιο αναλυτικά, σύμφωνα με τα 
στοιχεία της μελέτης, το εμβόλιο της 
Pfizer είναι αποτελεσματικό κατά 90% 
όσον αφορά στους θανάτους, της 
Moderna κατά 97%, της AstraZeneca 
κατά 94% και το Johnson & Johnson 
κατά 72%. «Γίνεται μεγάλη συζήτη
ση και στην Επιτροπή Εμβολιασμών 
για το θέμα της ανάγκης ενισχυτικής 
δόσης με αυτό το εμβόλιο, ιδιαίτερα 
στις μεγαλύτερες ηλικίες», σημείωσε 
ο γνωστός καθηγητής, στον απόηχο 
θετικής γνωμοδότησης της FDA για 
δεύτερη, ενισχυτική, δόση σε όσους 
έχουν κάνει το μονοδοσικό στις ΗΠΑ. 
Παρόμοια απόφαση δρομολογείται 
στην Ευρώπη, και κατά συνέπεια στη 
χώρα μας.

Υψηλή προστασία
Η προστασία θανάτου για τους άνω 
των 60 ετών παραμένει υψηλή για 
όλα τα εμβόλια, ελαφρώς υψη
λότερη για τα εμβόλια mRNA και 
AstraZeneca. Μάλιστα, η προστασία

□
 ΜΑΡΙΑ - ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ

mgeorganta@e-typos.com

του AstraZeneca είναι της τάξεως του 
94%. Αντίστοιχα, από 90% για το εμ
βόλιο J&J έως και 98% για το εμβόλιο 
της Moderna είναι η αποτελεσματικό
τητα των εμβολίων για νοσηλεία σε 
ΜΕΘ. Ο κίνδυνος για τους εμβολια
σμένους είναι μειωμένος στο 1 /20 σε 
σχέση με τους ανεμβολίαστους.

Στις ΜΕΘ
Είναι χαρακτηριστικό ότι το διάστημα 
της μελέτης σε ΜΕΘ μπήκαν συνο
λικά 6.162 ανεμβολίαστοι, 356 ατε- 
λώς εμβολιασμένοι και 255 πλήρως 
εμβολιασμένοι. Οι εμβολιασμένοι, 
δηλαδή, αντιπροσωπεύουν μόλις το

ΕΚΤΑΚΤΩΣ

Τα στοιχεία ins έρευναε 
παρουσίασε σε έκτακτη 

επανεμφάνισή του x0es ο 
Yvcooios καθηγητήε Σωτήρη 

Toio6pas.

3,76% του συνόλου των νοσηλειών 
σε ΜΕΘ. Επιπλέον, όσον αφορά στους 
θανάτους, σε σύνολο 9.880 θανάτων 
το εξεταζόμενο διάστημα, πλήρως 
εμβολιασμένοι ήταν οι 701, με τον 
κίνδυνο θανάτου για εμβολιασμένους 
να μειώνεται στο 1/10.

Οι νοσηλείες σε ΜΕΘ είναι πολύ πε
ρισσότερες για τα άτομα άνω των 60 
ετών (4.81 8 έναντι 1.955 άτομα κάτω 
των 60 ετών), για αυτό και κρίνεται 
επιτακτική η θωράκιση με εμβολια
σμό όλων των ατόμων άνω των 60 
ετών.

«Αυτά τα δεδομένα τονίζουν δύο

πολύ σημαντικά μηνύματα. Τα εμβόλια 
εμφανίζουν εξαιρετική αποτελεσμα
τικότητα σχετικά με τη σοβαρή νόσο, 
δηλαδή νοσηλεία σε ΜΕΘ, διασωλη
νώσεις και θάνατο σε όλες τις ηλι
κίες. Δηλαδή, μειώνουν τον κίνδυνο 
όχι μόνο στις μεγαλύτερες, αλλά και 
στις μικρότερες ηλικίες. Φυσικά το με
γαλύτερο όφελος διατηρείται στους 
ηλικιωμένους, οι οποίοι εμφανίζουν 
τον υψηλότερο κίνδυνο σοβαρής νό
σου και θανάτου», επεσήμανε ο κ. 
Τσιόδρας.

Η υψηλή αποτελεσματικότητα του 
εμβολιασμού διατηρείται και στη με- 
τα-«Δέλτα» περίοδο, δηλαδή το διά
στημα από αρχές Αυγούστου έως σή
μερα που η μετάλλαξη κυριαρχεί κατά 
100%. Στην περίοδο μετα-«Δέλτα» τα 
εμβόλια εμφανίζονται αποτελεσματικά 
από 91 % για το J&J, μέχρι 98% για το 
εμβόλιο της Moderna για νοσηλεία σε 
ΜΕΘ. Αξίζει, βέβαια, να σημειωθεί ότι 
οι θάνατοι των εμβολιασμένων, ενώ 
πριν από την επικράτηση του μεταλ
λαγμένου στελέχους Δέλτα ήταν 1 81, 
το τελευταίο τρίμηνο ανέρχονταν σε 
520.

Παρερμηνείες
Κατά την εισαγωγική του τοποθέτηση, 
ο καθηγητής Λοιμωξιολογίας τόνισε 
ότι η συγκεκριμένη έρευνα ήταν επι
βεβλημένη, μεταξύ άλλων, για να «δι
αλυθούν» παρερμηνείες για την απο
τελεσματικότητα του εμβολιασμού. 
«Και να γίνω πιο συγκεκριμένος.

Οσο αυξάνει η εμβολιαστική κάλυ
ψη σε έναν πληθυσμό, εμφανίζονται 
κρούσματα της νόσου και σε εμβολι
ασμένους. Αυτό, όμως, δεν σημαίνει 
πως το εμβόλιο δεν είναι αποτελε
σματικό. Και οδηγεί δυστυχώς αρ
κετούς συμπολίτες μας στη λανθα
σμένη αντίληψη πως τα εμβόλια δεν 
“δουλεύουν” και δεν προστατεύουν, 
οδηγώντας σε μία άρνηση να εμβο
λιαστούν».

Οι αναλυτές
Η ανάλυση υλοποιήθηκε με τη συμβο
λή της Γενικής Γραμματείας Δημόσιας 
Υγείας, της Γενικής Γραμματείας ΠΦΥ, 
τους υπευθύνους του Εμβολιαστικού 
Προγράμματος, της επιδπμιολογικής 
ομάδας του ΕΟΔΥ -με δεδομένα από 
την επικεφαλής του τμήματος, Φλώ
ρα Κοντοπίδου, τα οποία συζητήθη
καν και αναλύθηκαν με τον πρόεδρο, 
καθηγητή κύριο Ζαούτη-, της Ιατρικής 
Σχολής ΕΚΠΑ και επιστημόνων-μελών 
της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων και, 
τέλος, από την ομάδα ανάλυσης δε
δομένων της επιδημίας και τον καθη
γητή Θ. Λύτρα. ■

8.413 ΛΙΤΟΤΕΡΟΙ 
ΘΑΝΑΤΟΙ ΛΟΓΩ 
ΤΟΥ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΥ

ΛΙΤΟΤΕΡΕΣ ΝΟΣΗΛΕΙΕΣ 
ΣΕ ΜΟΝΑΔΕΣ ΕΝΤΑΤΙΚΗΣ 

ΘΕΡΑΠΕΙΑΣ (ΜΕΘ)5.56U
Η ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ ΤΩΝ ΕΜΒΟΛΙΩΝ

!

L'%

Στοιχεία από Ιανουάριο 2021
(όταν ξεκίνησε το εμβολιαστικό πρόγραμμα 

έως 11 Οκτωβρίου 2021)

Pfizer

Αν είχαμε επιτύχει 95% 
κάλυψη σε ηλικίες άνω 
των 50 έως τα μέσα 
Ιουλίου θα είχαμε 
περίπου 1.200 
λιγότερους θανάτους

Αποτελεσματικότητα 
ανά εμβόλιο 
όσον αψορά 

στους θανάτους AstraZeneca

ΘΑΝΑΤΟΙ
ΤΟ ΕΞΕΤΑΖΟΜΕΝΟ 
ΔΙΑΣΤΗΜΑ

ΑΤΕΛΩΣ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΕΝΟΙ

607

Johnson & Johnson

ΘΑΝΑΤΟΙ ΑΤΟΜΩΝ
ΑΝΩ ΤΩΝ 60 ΕΤΩΝ
ΤΟ ΕΞΕΤΑΖΟΜΕΝΟ ατελως εμβολιασμένοι

ΔΙΑΣΤΗΜΑ 518

8.572
ΑΝΕΜΒΟΛΙΑΣΤΟΙ

701
ΠΛΗΡΩΣ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΕΝΟΙ

7.592
ΑΝΕΜΒΟΛΙΑΣΤΟΙ

683
ΠΛΗΡΩΣ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΕΝΟΙ

ΣΥΝΟΛΟ

9.880ΣΥΝΟΛΟ 8.850 ΣΥΝΟΛΟ

ΝΟΣΗΛΕΙΕΣ ΣΕ ΜΕΘ
6.773 ΣΥΝΟΛΟ

6.162 ΑΝΕΜΒΟΛΙΑΣΤΟΙ

356 ΑΤΕΛΩΣ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΕΝΟΙ
^■302

54

255 ΠΛΗΡΩΣ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΕΝΟΙ 224
31

!>

6.929

ΘΑΝΑΤΟΙ ΚΟΡΟΝΟΪΟΥ

I |ΡΛ ΑΝΩ ΤΩΝ 60 ΕΤΩΝ ΚΑΤΩ ΤΩΝ 60 ΕΤΩΝ

ΝΟΣΗΛΕΙΕΣ ΜΕΘ

4.853

1.643 1.309
556 181
V

7.666
ΠΡΟ ΜΕΤΑΛΛΑΞΗΣ 

ΔΕΛΤΑ
(πριν το τέλος Ιουλίου)

_51_
V”

520 324 44 211

2.214
ΜΕΤΑ ΤΗ ΜΕΤΑΛΛΑΞΗ 

ΔΕΛΤΑ
(το τρίμηνο Αυγούστου, 

Σεπτεμβρίου, Οκτωβρίου)

ν
5.221

ΠΡΟ ΜΕΤΑΛΛΑΞΗΣ 
ΔΕΛΤΑ

(πριν το τέλος Ιουλίου)

ι:
32
Μ-

1.552
ΜΕΤΑ ΤΗ ΜΕΤΑΛΛΑΞΗ 

ΔΕΛΤΑ
(το τρίμηνο Αυγούστου, 

Σεπτεμβρίου, Οκτωβρίου)

J

ΑΝΕΜΒΟΛΙΑΣΤΟΙ ΑΤΕΛΩΣ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΕΝΟΙ ΠΛΗΡΩΣ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΕΝΟΙ
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► ►Η ΕΠ ΙΔΗ Μ ΙΟΛΟΓΙ ΚΗ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ

Δύσκολος χειμώνας, 
πίεση στη Βόρεια Ελλάδα

ΠΑΡΑ ΤΑ ΑΙΣΙΟΔΟΞΑ μηνύματα που δί
νουν τα ελληνικά... data για τη «νίκη» 
του εμβολιασμού έναντι του πανδημικού 
ιού, η επιδημιολογική κατάσταση παρα
μένει εξαιρετικά δύσκολη και ο χειμώνας 
προμηνύεται «βαρύς».

Η προβολή της μελέτης, όπως είπε ο κ. 
Τσιόδρας, έδειξε πως εάν στην Ελλάδα 
είχε επιτευχθεί 95% εμβολιαστική κάλυ
ψη σε ηλικίες άνω των 50 ετών έως τα 
μέσα Ιουλίου θα είχαν καταγραφεί περί
που 1.200 λιγότεροι θάνατοι.

Ετσι, η εμβολιαστική εκστρατεία χρει
άζεται μεγαλύτερη συμμετοχή και το τεί
χος ανοσίας ενίσχυση.

«Εν όψει της χειμερινής περιόδου, μιας 
περιόδου στην οποία αναμένεται να αυ
ξηθεί η κυκλοφορία τόσο του ιού όσο και 
άλλων αναπνευστικών ιώσεων, η τερά
στια σημασία αυτών των δεδομένων για 
τη Δημόσια Υγεία της πατρίδας μας είναι 
νομίζω προφανής», σημείωσε ο ίδιος, το
νίζοντας ότι τα εμβόλια είναι εξαιρετικά 
ασφαλή και αποτελεσματικά.

Χρησιμοποιώντας το παράδειγμα άλ
λων χωρών με χαμηλή εμβολιαστική κά
λυψη, έδειξε τη συσχέτιση ανεπαρκούς 
εμβολιαστικής κάλυψης με σοβαρή έξαρ
ση των πανδημικών δεικτών.

Στη Ρουμανία, με κάλυψη γύρω στο 
34% καταγράφονται περισσότεροι από 
500 θάνατοι ανά ημέρα.

Επίσης, στη Ρωσία με ένα 34% πε
ρίπου του πληθυσμού να υπολογίζεται 
πλήρως εμβολιασμένο, είχαν πάνω από 
1.000 θανάτους σε μία ημέρα προχθές.Η

Βόρεια Ελλάδα συνεχίζει να βρίσκεται 
στη «δίνη» του τέταρτου επιδημικού κύ
ματος. Στη Θεσσαλονίκη εντοπίστηκαν 
χθες 523 νέα κρούσματα κορονοϊού, ενώ 
η επιβάρυνση των Γρεβενών αλλά και 
της Περιφερειακής Ενότητας Τρικάλων 
επιβάλλει κατά τους ειδικούς το «κοκ
κίνισμά» τους.

Σύμφωνα με τις πληροφορίες, πρόκει
ται για τις επόμενες δύο περιοχές που 
περνούν στο ανώτατο επίπεδο του επι-

«ΚΟΚΚΙΝΙΖΟΥΝ»

Στο κόκκινο, κατά tous ειδικούε, 
πρέπει να περάσουν τα Γρεβενά και 
Περιφερειακή Ενότητα Τρικάλων, 
καθακ καταγράφονται αυξημένα 

κρούσματα

δημιολογικού συναγερμού, που «καλεί» 
τους κατοίκους σε εγρήγορση. Χθες, σε 
συνεδρίαση της Επιτροπής Εμπειρο
γνωμόνων του υπουργείου Υγείας έγινε 
προσπάθεια κωδικοποίησης των μέτρων, 
όπως είχε προαναγγείλει ο υπουργός 
Υγείας Θάνος Πλεύρης.

Εως το τέλος της εβδομάδας αναμέ
νεται Κοινή Υπουργική Απόφαση που θα 
απλοποιεί τους κανόνες για πληρότητα 
σε μικτούς χώρους, ενώ, όπως προκύ
πτει από πληροφορίες, οι επιστήμονες 
εισπγούνται δύο τεστ την εβδομάδα για 
εργαζομένους σε παιδότοπους.

Η ΜΑΧΗ ΜΕ ΤΗΝ COVID

3.279 38
κρούσματα χθες

18 θάνατοι χθες

15.485
εισαγόμενα

659 το σύνολο 
των θανάτων

στην Αττική 351
523 διασωληνωμένοι

στη Θεσσαλονίκη 3.259
704.211 ασθενείς έχουν 

εξέλθει από ΜΕΘ
το σύνολο των κρουσμάτων
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Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1542.47
cm²

Κυκλοφορία: 11760

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΩΤΗΡΗΣ ΤΣΙΟΔΡΑΣ:
ΑΠΟΦΥΓΑΜΕ 
8.400 ΘΑΝΑΤΟΥΣ 
ΜΕ ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ...
... και είχαμε 5.560 λιγότερες 
νοσηλείες ous ΜΕΘ τ. 12-13
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Με ίο εμβόλιο αποφυγαμε
Η επανεμφάνιση ίου Σωιήρη 
Τσιόδρα έστειλε ένα... κρυφό 

μήνυμα, ενεργοποιώνκβ 
ιον «συναγερμό» για 

us επιπτώσεις του σφοδρότερου 
κύματος που αναμένεται να 

σφυροκοπήσει τη χώρα μας, 
όσο το «τείχος ανοσίας» 

παραμένει χαμηλό

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Η
 χθεσινή έκτακτη επανεμφάνιση 
του καθηγητή Λοιμωξιολογίας Σω
τήρη Τσιόδρα συνοδεύτηκε από 

λεπτομερή στοιχεία, πίνακες και στατιστικές 
αναλύσεις για την αποτελεσματικότητα των 
εμβολίων. Η παράθεση, εντούτοις, των αδι
αμφισβήτητων επιστημονικών δεδομένων 
που εστιάζουν αποκλειστικά στον πληθυσμό 
της χώρας μας έστελνε παράλληλα ένα... 
κρυφό μήνυμα, ενεργοποιώντας τον «συνα
γερμό» για τις επιπτώσεις του σφοδρότερου 
κύματος που αναμένεται να σφυροκοπήσει 
τη χώρα μας, όσο το «τείχος ανοσίας» πα
ραμένει χαμηλό.

Το παράδειγμα της Ρουμανίας, που επι
καλέστηκε ο καθηγητής, άλλωστε, δεν ήταν 
τυχαίο. Οπως είπε, εκεί η εμβολιαστική κά
λυψη δεν ξεπερνά το 37%, με αποτέλεσμα 
να καταγραφούν σε μόλις ένα 24ωρο 500 
απώλειες. Στη Ρωσία, όπου η εμβολιαστική 
κάλυψη είναι αντίστοιχη της Ρουμανίας, πρό

σφατα οι ημερήσιοι θάνατοι ξεπέρασαν τους 
1.000. Πίσω στη χώρα μας, η εμβολιαστική 
εκστρατεία «Ελευθερία» έχει διανύσει σαφώς 
περισσότερα χιλιόμετρα από τον Ιανουάριο 
έως και σήμερα, παρ’ όλα αυτά το ποσοστό 
των πλήρως εμβολιασμένων στον γενικό 
πληθυσμό αγγίζει το 62,3%. Μοιραία κάθε 
ημέρα που περνάει μετράμε θανάτους, με τη 
«μαύρη λίστα» των θυμάτων να συμπεριλαμ
βάνει έως και χθες συνολικά 15.485 απώλειες. 
Ομως, ο ειδικός πέτυχε να ανατρέψει τον 
θλιβερό αυτόν απολογισμό σε μια αισιόδοξη 
προοπτική, εφόσον οι πολίτες επιλέξουν να 
εμβολιαστούν: «Με βάση αυτά τα δεδομένα 
που μόλις σας έδειξα, υπολογίζεται πως με 
τον εμβολιασμό στη χώρα μας έχουμε απο- 
φύγει μέχρι τις 11 Οκτωβρίου περίπου 8.400 
θανάτους. Πρακτικά, και θα το επαναλάβω 
με άλλα λόγια, αυτό σημαίνει πως χωρίς τον 
εμβολιασμό θα είχαμε περίπου 8.431 παρα
πάνω θανάτους από αυτούς που έχουμε».

Αντίστοιχα, οι εμβολιασμένοι δημιούρ
γησαν μια «ανθρώπινη αλυσίδα» που προ-

στάτευσε και συνεχίζει να προστατεύει το 
δοκιμαζόμενο ΕΣΥ. «Σχετικά με τις ΜΕΘ 
και τις διασωληνώσεις, τα αντίστοιχα μα
θηματικά δεδομένα εκτιμούν πως με τον 
εμβολιασμό στη χώρα μας έχουμε αποφύγει 
περίπου 5.561 νοσηλείες ΜΕΘ και περίπου 
5.530 διασωληνώσεις».

Παράλληλα, όμως, από τα ίδια δεδομέ
να προκύπτει και ένα απογοητευτικό συ
μπέρασμα για τον χαμένο εμβολιαστικό 
χρόνο που επιμηκύνει την τραγωδία και 
το πένθος. Εάν είχε εμβολιαστεί το 95% 
του πληθυσμού μέχρι τα μέσα Ιουλίου, θα

0 xapevos εμβολιαστική χρόνος 
επιμηκύνει την τραγωδία και 
το πένθος: εάν είχε εμβολιαστεί 
το 95% του πληθυσμού μέχρι 
τα μέσα Ιουλίου, θα είχαμε σήμερα 
1.200 λιγότερους θανάτου s

ΤΙ ΔΕΙΧΝΟΥΝ 01ΑΡΙΟΜΟΙ ΤΗΣ ΠΑΝΔΗΜΙΑΣ
Από την έναρξη του εμβολιαστικού προγράμματοε έωε και 

tis 11 Οκτωβρίου η ανάλυση των δεδομένων έδειξε πωε f 
αποφεύχθηκαν λόγω του εμβολιασμού

ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ ΑΝΑ ΕΜΒΟΛΙΟ
(όσον αφορά tous θανάτουε):

Pfizer 
Moderna 

AstraZeneca 

Johnson & Johnson

TO ΕΞΕΤΑΖΟΜΕΝΟ 
ΔΙΑΣΤΗΜΑ 
ΚΑΤΑΓΡΑΦΗΚΑΝ 
ΣΥΝΟΛΙΚΑ
9.880 ΘΑΝΑΤΟΙ.

8572 ήταν
ανεμβολίαστοι

607 ήταν ατελώε
εμβολιασμένοι

701 ήταν πλήρωε
εμβολιασμένοι

Η ΕΝΕΡΓΟΠΟΙΗΣΗ ΜΟΒ ΣΥΝΑΓΕΡΜΟΥΠΙΟ ΚΟΝΤΑ

Με ίο μοντέλο του ανπκαπνισπκοΰ οι ανοιχτοί χώροιAiks χώρες μπαίνουν σταδιακά 
σε ένα μεγάλο τέταρτο κύμα το οποίο 
θα το δούμε και εδώ στην πατρίδα 
μας με την εποχικότητα. Οσο 
περισσότεροι είμαστε εμβολιασμένοι 
τόσο λιγότερες θα είναι οι επιπτώσεις 
ms νόσου στην πατρίδα μας
Τόνισε ο καθηγητής Λοιμωξιολογίας 
Σωτήρης Τσιόδρας

Τ
ον αυστηρό ορισμό των ανοιχτών 
χώρων - όπου σημειωτέον επι
τρέπονται και οι ανεμβολίαστοι 
- εισηγήθηκαν τα μέλη της Επιτροπής 

Εμπειρογνωμόνων προς την ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας, καθώς όσο πέφτει η 
θερμοκρασία διαπιστώνεται ότι αρκετοί 
ιδιοκτήτες εστιατορίων ή μπαρ κλείνουν 
τα πλαϊνά μέρη με τέντες, δημιουργώντας 
συνθήκες (υπερ)μετάδοσης.

Μάλιστα, πρότειναν να ακολουθηθεί το 
μοντέλο του αντικαπνιστικού νόμου - που

προβλέπει οι αίθριοι χώροι να παραμένουν 
ανοιχτοί -, ενώ παράλληλα τα μέλη της Επι
τροπής έστιασαν στην ανάγκη να υποβάλλο
νται σε διπλό rapid test κάθε εβδομάδα και 
οι εργαζόμενοι στους παιδότοπους.

Σημειώνεται, δε, ότι εκτενής αναφορά έγινε 
και στην υιοθέτηση των «μοβ ζωνών», με το 
θέμα, εντούτοις, να παραμένει ανοιχτό. Σε 
κάθε περίπτωση, και στο πλαίσιο αυτής της 
συζήτησης, οι ειδικοί έδωσαν έμφαση στην 
πιθανή ανάγκη λήψης μέτρων από τους τοπι
κούς παράγοντες αλλά-και στην ενεργοποίη

ση... μοβ συναγερμού προς τις δομές Υγείας 
στην περίπτωση σημαντικής επιβάρυνσης.

Εν τω μεταξύ, χθες ο ΕΟΔΥ ανακοίνω
σε 3.279 νέα κρούσματα, εκ των οποίων 
659 καταγράφηκαν στην Αττική, 523 στη 
Θεσσαλονίκη, 194 στη Λάρισα, 157 στη 
Μαγνησία και 133 στην Ημαθία.

Οι νέοι θάνατοι το τελευταίο 24ωρο ήταν 
38, την ώρα που ο αριθμός των διασωλη- 
νωμένων ασθενών αγγίζει τους 351 (88,6% 
ανεμβολίαστοι).

ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ
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8.400 θανάτους
είχαμε σήμερα 1.200 λιγότερους θανάτους.

Κάπως έτσι, τα συμπεράσματα της ανά
λυσης που παρουσίασε χθες ο Σωτήρης 
Τσιόδρας (σημειώνεται ότι η έρευνα που 
βρίσκεται ήδη στα χέρια της κυβέρνησης 
υλοποιήθηκε με τη συμβολή των συναρμό- 
διων υπηρεσιών υγείας και του ΕΟΔΥ αλλά 
και της Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστημίου 
Αθηνών) καταλήγουν ότι η αποτελεσματι
κότατα των εμβολίων που έχουν γίνει στη 
χώρα μας ξεπερνά το 90%.

ΕΥΑΛΩΤΟΙ ΣΤΙΣ ΕΠΙΠΛΟΚΕΣ. Με άλλα λό
για, οι εμβολιασμένοι πολίτες - συμπερι
λαμβανομένων των ηλικιωμένων, οι οποίοι 
είναι τεκμηριωμένα πιο ευάλωτοι στη λοί
μωξη Covid και στις επιπλοκές της - αντι
μετωπίζουν 20 φορές χαμηλότερο κίνδυνο 
να νοσήσουν βαριά και συνακόλουθα να 
χρειαστούν νοσηλεία σε Μονάδα Εντατικής 
Θεραπείας. «Ενόψει της χειμερινής περιόδου, 
μιας περιόδου στην οποία αναμένεται να 
αυξηθεί η κυκλοφορία τόσο του ιού όσο και

άλλων αναπνευστικών ιώσεων, η τεράστια 
σημασία αυτών των δεδομένων για τη Δη
μόσια Υγεία της πατρίδας μας είναι, νομίζω, 
προφανής. Χιλιάδες νοσηλείες, χιλιάδες 
σοβαρές νόσοι, διασωληνώσεις, νοσηλείες 
σε ΜΕΘ, θάνατοι έχουν ήδη αποφευχθεί», 
επεσήμανε ο καθηγητής, ο οποίος διευκρί
νισε στην αρχή της παρουσίασής του πως 
εμφανίστηκε εκτάκτως στους τηλεοπτικούς 
μας δέκτες (έπειτα από μήνες απουσίας) ως 
«εκπρόσωπος της επιστήμης».

Με την ιδιότητα αυτή, προειδοποίησε 
τους έλληνες πολίτες πως ούτε ο φετινός 
χειμώνας προμηνΰεται εύκολος: «Αλλες 
χώρες μπαίνουν σταδιακά σε ένα μεγάλο 
τέταρτο κύμα, το οποίο θα το δούμε και εδώ 
στην πατρίδα μας με την εποχικότητα. Οσο 
περισσότεροι είμαστε εμβολιασμένοι, τόσο 
λιγότερες θα είναι οι επιπτώσεις της νόσου 
στην πατρίδα μας. Η ανάγκη ενίσχυσης της 
εμβολιαστικής προσπάθειας σε εθνικό επί
πεδο είναι εξαιρετικά σημαντική. Νομίζω, 
είναι ένα από τα σημαντικότερα μηνύματα

της σημερινής μου έκτακτης παρουσίας».
Εν τω μεταξύ, τα ίδια δεδομένα επιβε

βαιώνουν την αγωνία της επιστημονικής 
κοινότητας σε παγκόσμιο επίπεδο που εστι
άζει στις μεταλλάξεις, κάνοντας έκκληση 
να δείξουν εμπιστοσύνη οι άνθρωποι στα 
εμβόλια, καθώς αφενός παραμένουν ιδιαίτε
ρα αποτελεσματικά και έναντι του ιδιαίτερα 
μολυσματικού στελέχους Δέλτα, αφετέρου 
εμποδίζουν τον ιό, όσο αυξάνεται το «τεί
χος ανοσίας», να αλλάζει... πρόσωπα. Πιο 
συγκεκριμένα, την περίοδο πριν από τη με
τάλλαξη Δέλτα, η προστασία που παρείχαν 
τα εμβόλια από θάνατο κυμαινόταν από 92% 
έως 98% και την περίοδο μετά τη Δέλτα από 
71% έως 96%. Αντίστοιχα υψηλή είναι και 
η προστασία που παρέχει ο εμβολιασμός 
έναντι του κινδύνου σοβαρών επιπλοκών 
και διασωλήνωσης, καθώς αγγίζει το 98%. 
Αξίζει, τέλος, να σημειωθεί πως ακόμη και 
ο ατελής εμβολιασμός φαίνεται να αποτελεί 
«ασπίδα προστασίας», καθώς προστατεύει 
έως και 85% έναντι της μετάλλαξης Δέλτα.

8.413
ΘΑΝΑΤΟΙ

5.561
ΝΟΣΗΛΕΙΕΣ 

ΣΕ ΜΕΘ

Μ
Καθώς πλησιάζει 

ίο τριήμερο Αγίου 
Δημηιρίου και 

28ns Οκτωβρίου 
εντείνεται η αγωνία 

επιδημιολόγων 
και λοιμωξιολόγων 

για το βάθος του 
αποτυπώματος που 

θα αφήσει στην 
ήδη φορτισμένη 
επιδημιολογικά 

περιοχή

Η ΒΟΡΕΙΑ ΕΛΛΑΔΑ ΣΕ ΒΑΘΥ ΚΟΚΚΙΝΟ

Evas oious δυο θεσσαλονικείδ 
παραμένει ανεμβολίασιοδ

Σ
το βαθύ κόκκινο βρίσκεται πλέον η Βόρεια Ελλά
δα, με τον επιδημιολογικά χάρτη να καθρεφτίζει 
τη γεωγραφική επέλαση της μετάλλαξης Δέλτα 
και συνεπακόλουθα τις περιοχές που πολιορκούνται. 

Μάλιστα, τα τελευταία 24ωρα στην «κόκκινη ζώνη» 
συμπεριλήφθηκαν και οι περιφερειακές ενότητες Τρι
κάλων και Γρεβενών, με αποτέλεσμα η ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας να ανασύρει εκ νέου από το... 
συρτάρι τα σχέδια για ενίσχυση του ΕΣΥ, εξετάζοντας 
ακόμη και τη νοσηλεία ασθενών Covid σε ιδιωτικά 
νοσοκομεία. Υπό τα δεδομένα αυτά, η χθεσινή επί
σκεψη του νέου προέδρου του ΕΟΔΥ Θεοκλή Ζαούτη 
στη Θεσσαλονίκη δεν περιορίστηκε σε τοποθετήσεις 
συμβολικού χαρακτήρα αλλά σε ουσιαστικές παρεμ
βάσεις σε μία προσπάθεια να ενταθούν οι εμβολιασμοί 
στη συμπρωτεύουσα.

Υπενθυμίζεται ότι, σύμφωνα με επίσημα δεδομένα, 
ένας στους δύο Θεσσαλονικείς παραμένει ανεμβολίαστος, 
με αποτέλεσμα τα νοσοκομεία της πόλης να δέχονται 
ήδη ασφυκτική πίεση. Στο πλαίσιο αυτό, την ερχόμενη 
Τρίτη θα εγκαινιαστεί - εκτός απροόπτου - μία κινητή 
μονάδα εμβολιασμού, στη Νέα Παραλία της Θεσσαλονί
κης προκειμένου να εμβολιάζει τους ενδιαφερομένους 
πολίτες, όλων των ηλικιών, από τις 10 το πρωί έως τις 5 
το απόγευμα. Επιπλέον, ακόμη δυο κινητές μονάδες θα 
διατεθούν για τις ανάγκες απομακρυσμένων χωριών της 
Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας, με τους ιθύνοντες 
να επενδύουν ακόμη περισσότερο στο μοντέλο «προσέγ
γισης» των κατοίκων -αντί οι κάτοικοι να απευθύνονται 
στα εμβολιαστικά κέντρα -, «τρέχοντος» μία ταυτόχρονη 
τοπική εκστρατεία πειθούς και εμβολιασμού. «Το εμβόλιο 
πηγαίνει στον πολίτη και δεν χρειάζεται ο πολίτης να 
αναζητήσει το εμβόλιο. Πρέπει να εμβολιαστούμε όλοι», 
δήλωσε χαρακτηριστικά χθες ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης 
Κωνσταντίνος Ζέρβας, καλώντας τους συμπολίτες του 
να δεχτούν «το τεράστιο δώρο της επιστήμης. Η μόνη

λύση για να ξεπεράσουμε το πρόβλημα είναι να εμβολι
αστούμε όσο το δυνατόν περισσότεροι. Να πάμε κοντά 
στον πολίτη, στα σχολεία ώστε μέσα σε αυτή τη χρονιά 
να τελειώσουμε με την πανδημία».

Εν τω μεταξύ, καθώς πλησιάζει το τριήμερο του Αγίου 
Δημητρίου και της 28ης Οκτωβρίου - που αποτελεί πα
ραδοσιακά περίοδο εορτασμού για τη συμπρωτεύουσα 
- εντείνεται η αγωνία επιδημιολόγων και λοιμωξιολόγων 
για το βάθος του αποτυπώματος που θα αφήσει στην 
ήδη φορτισμένη επιδημολογικά περιοχή - μετά και την 
περσινή οδυνηρή εμπειρία. Σε κάθε περίπτωση, οι λιτα
νείες και οι παρελάσεις θα διεξαχθούν κανονικά με τον 
πρόεδρο του ΕΟΔΥ να απαντά σε σχετική ερώτηση πως 
«τα μέτρα έχουν ανακοινωθεί, είναι αυτά που ισχύουν 
από την αρχή της πανδημίας, αποστάσεις, μάσκα εκεί 
που μπορούμε, να αποφύγουμε μεγάλους συνωστισμούς».

ΑΥΞΗΣΗ ΣΤΑ ΠΑΙΔΙΑ. Ο επιστήμονας δεν έκρυψε, 
εντούτοις, πως η κατάσταση είναι «δύσκολη», προ
σθέτοντας με νόημα πως «το κύριο μέσο προστασίας 
είναι ο εμβολιασμός: Αν εμβολιαστούμε σε μεγαλύτερο 
ποσοστό, δεν θα συζητάμε για το αν πρέπει να γίνει 
παρέλαση, αν θα γίνει lockdown, αν πρέπει να κλείνουμε 
στη 1 και στις 2». Επιπλέον, εστίασε και στην αύξηση 
των κρουσμάτων που αφορά στον παιδικό πληθυσμό, 
με αποτέλεσμα να έχει αναπτυχθεί σχετικό σχέδιο για 
τα παιδιατρικά νοσοκομεία και τις κλινικές παίδων, 
«επειδή παγκοσμίως είδαμε μια σημαντική αύξηση στα 
παιδιατρικά κρούσματα λόγω της μετάλλαξης Δέλτα και 
εξαιτίας του γεγονότος ότι τα παιδιά είναι ανεμβολίαστα 
ή δεν μπορούν να εμβολιαστούν αυτή τη στιγμή». Στη 
χώρα μας σήμερα οι λοιμώξεις σε ανηλίκους αποτελούν 
25-30% των κρουσμάτων επί του συνόλου, εντούτοις 
δεν έχει διαπιστωθεί σημαντική αύξηση σε νοσηλείες 
παιδιατρικών ασθενών.

ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ
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1  Μόνο στην Ευρώπη αύξηση κρουσμάτων
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

619.29 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τ
α νέα κρούσματα κορωνοϊοΰ 
αυξήθηκαν κατά 7% την περα
σμένη εβδομάδα στην Ευρώ
πη, τη μόνη ήπειρο όπου η τάση είναι 

αυξητική, αναφέρει ο Παγκόσμιος 
Οργανισμός Υγείας στην τελευταία 
έκθεσή του για την πανδημία.

Σε παγκόσμιο επίπεδο κατα- 
Υράφηκαν την περασμένη εβδομά
δα 2,7 εκατομμύρια νέα κρούσμα
τα κορωνοϊού και περισσότεροι από 
46.000 θάνατοι, αριθμοί συγκρίσι
μοι με αυτούς που αναφέρθηκαν μια 
εβδομάδα νωρίτερα. Οι χώρες με τα 
περισσότερα περιστατικά είναι η Βρε
τανία, η Ρωσία και η Τουρκία.

Από τα 2,7 εκατ. νέα κρούσματα 
παγκοσμίως, τα 1,3 αφορούν στην 
Ευρώπη, όπου η τάση παραμένει 
ανοδική εδώ και τρεις εβδομάδες.

Περισσότερες από τις μισές 
χώρες στην ευρωπαϊκή περιφέρεια 
του ΠΟΥ ανέφεραν αύξηση κρουσμά
των, σημειώνει το Associated Press.

Στην ευρωπαϊκή περιφέρεια 
του ΠΟΥ περιλαμβάνεται η Ρωσία, 
η οποία καταγράφει νέα ρεκόρ ημε
ρήσιων κρουσμάτων και θανάτων 
από την αρχή της πανδημίας, ενώ η 
Βρετανία έχει επιστρέφει στα επίπε
δα του Ιουλίου. Η Ρωσία πασχίζει να 
αυξήσει την εμβολιαστική κάλυψη, η 
οποία παραμένει στο χαμηλό επίπεδο 
του 32% παρά την υψηλή διαθεσιμό
τητα του ρωσικού εμβολίου Sputnik 
V. Η Ρωσία είναι εξάλλου η χειρότε
ρα πληγείσα χώρα της Ευρώπης με 
περισσότερους από 225.000 επιβε
βαιωμένους θανάτους από Covid-19.

Στο μεταξύ, οι αναμνηστικές 
δόσεις των εμβολίων Covid-19 θα 
επεκταθούν σύντομα σε ευρύτερο 
πληθυσμό, καθώς το ηλικιακό όριο 
σχεδιάζεται να μειωθεί από τα 65 στα 
40 έτη, μεταδίδει το CNN επικαλού
μενο πηγή που γνωρίζει το σχέδιο. 
Η απόφαση αφορά στα εμβόλια της 
Pfizer και της Modema, ενώ για τους 
λήπτες του εμβολίου της Johhnson 
& Johnson, του τρίτου εμβολίου που 
χρησιμοποιείται στη χώρα, αναμένε

Από τα 2,7 εκατ. νέα κρούσματα 
παγκοσμίως, τα 1,3 αφορούν στην 

Ευρώπη με περισσότερες από τις μισές 
χώρες στην ευρωπαϊκή περιφέρεια του 

ΠΟΥ να έχουν αύξηση κρουσμάτων

ται να συσταθεί χορήγηση δεύτερης 
δόσης δύο μήνες μετά την πρώτη.

«Πιστεύω ότι αυτό θα συμβεί» 
δήλωσε η πηγή του ρεπορτάζ, σημει
ώνοντας ότι υπάρχει «αυξανόμενη 
ανησυχία» στην Υπηρεσία Τροφίμων 
και Φαρμάκων (FDA) για αύξηση των 
νοσηλειών μεταξύ ασθενών κάτω των 
65 που είχαν εμβολιαστεί πλήρως.

Τον περασμένο μήνα η FDA συνέ

στησε αναμνηστική δόση του εμβο
λίου της Pfizer σε άτομα 65 ετών και 
άνω που είχαν λάβει τις δύο πρώτες 
δόσεις τουλάχιστον έξι μήνες νωρί
τερα, καθώς και για άλλες ευάλωτες 
ομάδες όπως το υγειονομικό προ
σωπικό.

Τις επόμενες ημέρες αναμένεται 
και το πράσινο φως για τις αναμνη
στικές δόσεις της Modema και της

Johnson & Johnson, μετά τη θετική 
γνωμοδότηση της επιτροπής ειδικών 
της FDA. Η FDA αναμένεται επίσης 
να ανακοινώσει την επόμενη εβδο
μάδα ότι για την αναμνηστική δόση 
μπορεί να χρησιμοποιηθεί διαφορε
τικό σκεύασμα από ό,τι στον εμβολια
σμό. Μελέτη των αμερικανικών Εθνι
κών Ινστιτούτων Υγείας διαπίστωσαν 
ότι όσοι είχαν λάβει το μονοδοσικό

εμβόλιο της J&J παρουσιάζουν καλύ
τερη ανοσιακή απόκριση με αναμνη
στική δόση της Modema ή της Pfizer. 
Ειδικοί τονίζουν πάντως ότι ο καλύ
τερος τρόπος ελέγχου της Covid-19 
ενόψει του χειμώνα είναι η αύξη
ση της εμβολιαστικής κάλυψης, η 
οποία παραμένει στις ΗΠΑ στο χαμη
λό ποσοστό του 57,1% του συνολι
κού πληθυσμού.
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1  Σε κλοιό COVID-19 και πάλι η Ευρώπη
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

259.42 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σε κλοιό COVID-19 και πάλι η Ευρώπη

Λεωφορείο που έχει μειαχραπεί σε εμβολιαστικό κέντρο στη Ρίγα της Λε
τονίας, η οποία έχει τη δυσάρεστη πρωτιά της εκ νέου επιβολής καθολικού 
lookdown, σε μια προσπάθεια αναχαίτισης της μετάλλαξης «Δέλτα».

Στον ασφυκτικό κλοιό ενόε χειμερι
νού ττανδημικού κύματοε βρίσκε
ται η Ευρώπη. Η Λετονία έχει τη 
δυσάρεστη πρωτιά τηε εκ νέου 
επιβολήε «καθολικού απαγορευ
τικού», σε μια προσπάθεια ανα- 
χαίτισηε τηε μετάλλαξηε «Δέλ
τα». «Ζητώ συγγνώμη από τουε 
εμβολιασμένουε για τα νέα μέ
τρα», δήλωσε χθεε ο πρωθυπουρ- 
γόε Κρισγιάνιε, τονίζονταε ότι το 
υγειονομικό σύστημα τηε χώραε 
κινδυνεύει. «Μοναδικόε δρόμοε

Δραματική η κατάσταση 
στην Πολωνία, καθώς 
τα ημερήσια κρούσματα 
ξεπέρασαν χθες 
τις 5.000.

για να εξέλθουμε από την κρίση 
είναι ο εμβολιασμόε», κατέληξε.

Δυναμική επιστροφή έκανε τιε 
τελευταίεε ημέρεε η COVID-19 
και στη Βρετανία. Η Ντάουνινγκ

Στριτ διαβεβαίωσε χθεε ότι δεν 
υπάρχει καμία σκέψη για επιβο
λή νέων περιοριστικών μέτρων, 
δηλαδή ένα «plan Β», παρά τιε 
εκκλήσειε των ειδικών. Τον κώ

δωνα του κινδύνου έκρουσε και 
ο επικεφαλήε τηε Βασιλικήε Εται- 
ρείαε Γενικών Ιατρών, καθηγητήε 
Μάρτιν Μάρσαλ, επισημαίνονταε 
ότι η εξέλιξη των εμβολιασμών

είναι ανησυχητική, ιδιαίτερα τη 
στιγμή που η ανοσία που προσφέ
ρουν τα εμβόλια μειώνεται και η 
χορήγηση αναμνηστικών δόσεων 
δεν προχωράει με ταχείε ρυθμούε

Σε δραματική κατάσταση έχει 
περιέλθει εξαιτίαε τηε αναζωπύ- 
ρωσηε τηε πανδημίαε και η Πο
λωνία, καθώε τα ημερήσια κρού
σματα ξεπέρασαν χθεε τιε 5.000, 
τα περισσότερα από τον Μάιο. Ο 
υπουργόε Υγείαε Ανταμ Νεντζιέλ- 
σκι δήλωσε χθεε ότι τιε τελευταί
εε ημέρεε καταγράφεται έκρηξη 
τηε πανδημίαε και προειδοποίησε 
πωε, αν δεν βελτιωθεί στο άμεσο 
μέλλον η επιδημιολογική εικόνα, 
θα επιβληθούν δραστικά μέτρα.

Τέλοε, ο δήμαρχοε τηε Νέαε 
Υόρκηε Μπιλ ντε Μπλάζιο ανα
κοίνωσε χθεε ότι όλοι οι δημοτι
κοί υπάλληλοι τηε πόληε, από τουε 
οδοκαθαριστέε έωε τουε αστυνο- 
μικούε και τουε πυροσβέστεε, θα 
πρέπει να εμβολιασθούν μέχρι την 
1η Νοεμβρίου. Αν δεν το κάνουν, 
θα τεθούν σε αργία.

REUTERS, Α.Ρ.
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1  Απεργούν οι γιατροί του ΕΣΥ
Πηγή: ΜΑΚΕΛΕΙΟ Σελ.: 19 Ημερομηνία

έκδοσης:
21-10-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

32.17 cm² Κυκλοφορία: 6090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Απεργούν οι γιατροί του ΕΣΥ
Itous δρόμουε βγαίνουν οι γιατροί ins xtopas οι 
οποίοι βλέπουν το Εθνικό Σύστημα Yysias να καταρ
ρέει. Οι γιατροί ins δημόσια5 περίθαλψης στα νοσο
κομεία. στα Κέντρα Υγείαε, στα περιφερειακά ιατρεία 
και στο ΕΚΑΒ απεργούν (24ωρπ) σήμερα, ζητώνταε 
την επίλυση οικονομικών και θεσμικών αιτημάτων. 
Στάση εργασία5 8πμ - 3μμ στα νοσοκομεία Arums.
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